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Protokół nr 15/2020
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego dnia 21 kwietnia 2020 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło się zdalnie za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams
oraz systemu eSesja.

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-
gospodarczych;

2) Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta;
3) Joanna Mazurkiewicz – radca prawny;
4) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
5) Bożena Jankowska – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
6) Izabela Migocz – dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej oraz p.o. dyrektora

Muzeum Ziemi Kozielskiej;
7) Tomasz Radłowski – dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji;
8) Piotr Gabrysz – dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury;
9) Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz – kierownik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego;
10)Michał Kuś – pracownik ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi

Wydziału Organizacyjnego.

Obecność członków komisji - według obecności w systemie eSesja.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki.
W chwili rozpoczęcia obrad obecni byli wszyscy członkowie komisji.
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.
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Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 14/2020 z dnia 25 lutego 2020 r.
4. Zaopiniowanie wniosku Stowarzyszenia Przyjaciół Chóru „Echo Kresów”

zwanego dalej inicjatorem o realizację w ramach inicjatywy lokalnej zadania
publicznego obejmującego organizację obchodów Święta Narodowego Trzeciego
Maja oraz Święta Niepodległości pn. „Ducha Polski wciąż odradzać…”.

5. Sprawozdania z działalności za 2019 rok:
a) Miejskiego Ośrodka Kultury,
b) Miejskiej Biblioteki Publicznej,
c) Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji,
d) Muzeum Ziemi Kozielskiej w organizacji.

6. Funkcjonowanie świetlic w publicznych szkołach podstawowych.
7. Stan realizacji gminnego programu opieki nad zabytkami.
8. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku
publicznego.

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
10. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji zaproponował, aby pkt. 8 „Sprawozdanie z realizacji
Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz
podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego” zrealizować jako pkt 5.

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz
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Następnie przewodniczący obrad poddał pod głosowanie porządek obrad wraz
z przyjętą propozycją.

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz

Proponowany porządek obrad po zmianie:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 14/2020 z dnia 25 lutego 2020 r.
4. Zaopiniowanie wniosku Stowarzyszenia Przyjaciół Chóru „Echo Kresów”

zwanego dalej inicjatorem o realizację w ramach inicjatywy lokalnej zadania
publicznego obejmującego organizację obchodów Święta Narodowego Trzeciego
Maja oraz Święta Niepodległości pn. „Ducha Polski wciąż odradzać…”.

5. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku
publicznego.

6. Sprawozdania z działalności za 2019 rok:
a) Miejskiego Ośrodka Kultury,
b) Miejskiej Biblioteki Publicznej,
c) Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji,
d) Muzeum Ziemi Kozielskiej w organizacji.

7. Funkcjonowanie świetlic w publicznych szkołach podstawowych.
8. Stan realizacji gminnego programu opieki nad zabytkami.
9. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
10. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 14/2020 z dnia 25 lutego 2020 r.
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W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi przewodniczący poddał pod
głosowanie ww. protokół.

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz

Ad 4.
Zaopiniowanie wniosku Stowarzyszenia Przyjaciół Chóru „Echo Kresów”
zwanego dalej inicjatorem o realizację w ramach inicjatywy lokalnej zadania
publicznego obejmującego organizację obchodów Święta Narodowego Trzeciego
Maja oraz Święta Niepodległości pn. „Ducha Polski wciąż odradzać…”.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, iż przed posiedzeniem
komisji pojawiły się wątpliwości dotyczące organizacji obchodów Święta
Narodowego Trzeciego Maja, ponieważ rząd nie planuje znieść ograniczenia
związanego z COVID-19 w sprawie organizacji imprez masowych.

Zastępca prezydenta Wojciech Jagiełło zwrócił uwagę, że wniosek Stowarzyszenia
Przyjaciół Chóru „Echo Kresów” został złożony 9 marca 2020 roku, czyli w dniu
kiedy rząd nie wprowadził żadnych ograniczeń związanych z koronawirusem.
Wniosek został przedłożony członkom komisji w całości zgodnie z obowiązującym
prawem. W chwili obecnej wiadomo, że obchody 3 maja nie mogą być zrealizowane.

Sekretarz miasta Zbigniew Romanowicz uzupełnił, iż w treści stanowiska Prezydenta
Miasta, które zostało przedłożone członkom komisji znajduje się zapis o warunku
koniecznym zawarcia umowy z inicjatorem tj. brak negatywnych przesłanek prawnych
oraz faktycznych do zorganizowania zgromadzenia liczącego więcej niż 50 osób.
Należy przyjąć, że dnia 3 maja nie będzie możliwości prawnych zorganizowania
zgromadzenia o liczbie większej niż 50 osób, więc można zaopiniować drugą część
wniosku dotyczącą Święta Niepodległości. Koszt jednych obchodów wynosi
3.700,00 zł.
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Przewodniczący komisji zapytał, czy strona urzędowa brała pod uwagę możliwość
zorganizowania przez stowarzyszenie innych obchodów, zamiast obchodów Trzeciego
Maja.

Sekretarz miasta odpowiedział, iż wnioski w sprawie inicjatyw lokalnych mogą być
składane w dowolnym terminie, w związku z tym nie ma przeszkód, aby złożyć
kolejny wniosek w późniejszym okresie.

Jacek Król zaznaczył, iż stowarzyszenie nie przeprowadza prób śpiewu w związku z
tym, pojawia się wątpliwość, czy nie powinna zmniejszyć się kwota za
zorganizowanie obchodów Święta Niepodległości.

Wojciech Jagiełło podkreślił, że jeśli członkowie komisji zaopiniują pozytywnie
wniosek w sprawie organizacji obchodów Święta Niepodległości zostanie
przygotowany szczegółowy harmonogram.

Zbigniew Romanowicz dodał, iż kwota obchodów nie musi zostać zmieniona,
ponieważ repertuar przygotowywany na obchody Trzeciego Maja i Święta
Niepodległości jest zupełnie odmienny, a zatem klucz podziału środków związany z
próbami, przygotowaniami repertuaru jest dokładnie taki sam w odniesieniu do święta
majowego jak i listopadowego, co wynika z treści wniosku stowarzyszenia.

Michał Kuś zaznaczył, iż we wniosku w punkcie 7 znajduje się harmonogram, gdzie
rozgraniczono organizację obchodów. Przygotowanie repertuaru na obchody Święta
Niepodległości rozpocznie się od 15 maja do 15 czerwca, a przygotowywanie partytur
i teksów rozpocznie się od 15 czerwca do 10 lipca, a promocja w mediach od
października.

Ireneusz Wiśniewski zaproponował przegłosować pozytywnie wniosek w całości,
ponieważ wiadomo, iż zgodnie z prawem i tak nie będzie majowych obchodów.

Jacek Król przypomniał, iż w chwili obecnej gmina powinna szukać oszczędności,
więc członkowie komisji powinni zaopiniować wniosek dotyczący obchodów, które
się odbędą.

Katarzyna Dysarz stwierdziła, że należy złożyć wniosek dotyczący odmowy
obchodów majowych oraz zgody obchodów listopadowych. Zgodziła się z radnym
Jackiem Królem.
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Michał Nowak poinformował, iż również zgadza się z radnym Jackiem Królem.
Przypomniał, iż członkowie komisji otrzymali wniosek stowarzyszenia do
zaopiniowania, a nie projekt uchwały. Członkowie komisji mogą go zmodyfikować.
Od czasu złożenia wniosku sytuacja faktyczna uległa zmianie, więc należy
zmodyfikować wniosek.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki powiedział, iż z uwagi, że organizacja
obchodów Święta Narodowego Trzeciego Maja nie zostanie zrealizowane,
zaproponował zaopiniowanie ww. wniosku tylko w części dot. organizacji obchodów
Święta Niepodległości pn. ,,Ducha Polski wciąż odradzać..” zaplanowanego na dzień
11 listopada 2020 r., w kwocie 3.700,00 zł.

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 7, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała wniosek Stowarzyszenia Przyjaciół Chóru „Echo Kresów”
zwanego dalej inicjatorem o realizację w ramach inicjatywy lokalnej zadania
publicznego obejmującego organizację obchodów Święta Niepodległości pn. „Ducha
Polski wciąż odradzać…”.

Ad 5.
Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie
pożytku publicznego.

Przewodniczący komisji zapytał, czy współpraca gminy z organizacjami
pozarządowymi znacznie się zmieniła z rokiem poprzednim.

Sekretarz miasta odpowiedział, iż wprowadzono bardziej precyzyjne mierniki m.in.
jest mierzona liczba organizacji pozarządowej podejmująca zadania publiczne na rzecz
społeczności lokalnej. W sprawozdaniu tegorocznym znajduje się informacja, iż w tym
roku ta liczba wyniosła 62 organizacje, a w zeszłym roku 52 organizacje.
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Andrzej Kopacki zapytał, czy w związku z tym, iż liczba organizacji pozarządowych
znacznie się zwiększyła wydatki również się zwiększą.

Zbigniew Romanowicz odpowiedział, iż jest korelacja. W rozdziale 7 następuje ocena
realizacji programu (program stanowi załącznik do niniejszego protokołu). W 2019 r.
wydano 2.198.964 zł, podczas gdy w 2018 r. przeznaczono na organizacje
2.006.258 zł. Dodał, iż w rozdziale 6 wyspecyfikowano wartości kwot, które nie były
bezpośrednio wydatkowane na finansowane bądź dofinansowanie zadań
realizowanych przez organizacje pozarządowe, ale wydatkowane przez gminę w
związku z realizacją umów partnerskich. Wyjaśnił, iż umowy angażowały organizacje
pozarządowe i opiewały na kwotę 4.762.506 zł.

Jacek Król zapytał, jakich przybyło organizacji rządowych.

Sekretarz miasta przypomniał, iż na terenie gminy działa około 200 organizacji
pozarządowych, natomiast omawiane są organizacje, które współpracują z gminą.
Odpowiadając na pytanie radnego powiedział, iż zwiększona aktywność dotyczy
działań w zakresie kultury, ochrony dziedzictwa i wartości narodowej.

Katarzyna Dysarz zapytała, czy zdaniem strony urzędowej jedno spotkanie w ciągu
roku z organizacjami jest wystarczające. Przypomniała, że kilka lat temu organizacje
pozarządowe zgłaszały problemy z rozliczaniem się.

Beata Kaczyńska-Pogwizd, kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki
odpowiedziała, że na spotkaniu przekazywana jest wiedza merytoryczna. Od
ubiegłego roku zmieniły się przepisy, które dla organizacji mogą sprawiać problemy.
Spotkania są organizowane w formie warsztatów. Na bieżąco również są
rozwiązywane problemy organizacji z pracownikami Wydziału Kultury, Sportu
i Turystyki oraz przez pracownika Michała Kusia.

Michał Kuś, pracownik ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi Wydziału
Organizacyjnego odpowiedział, iż 14 lutego zorganizowano szkolenie dla organizacji,
ponieważ zgłaszano taką potrzebę. W chwili obecnej nie zgłaszano potrzeby na
kolejne spotkanie.

Przewodniczący komisji podziękował za wyjaśnienia i powiedział, że komisja
zapoznała się oraz przyjęła sprawozdanie.



8

Ad 6.
Sprawozdania z działalności za 2019 rok:

a) Miejskiego Ośrodka Kultury,
b) Miejskiej Biblioteki Publicznej,
c) Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji,
d) Muzeum Ziemi Kozielskiej w organizacji.

Piotr Gabrysz, dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury poinformował, iż w 2019 roku
zrealizowano budżet zgodnie z planem (sprawozdanie stanowi załącznik do
niniejszego protokołu).

Ireneusz Wiśniewski zapytał, jak w chwili obecnej wygląda sytuacja działalności
Miejskiego Ośrodka Kultury.

Dyrektor poinformował, że pracownicy wykonują zalegle porządki, prace bieżące oraz
pilnują ośrodki. Od 15 marca przychody Miejskiego Ośrodka Kultury wynoszą zero
złotych. Pracownicy działają zdalnie na profilu Facebook. Wysłano wniosek do
ministerstwa w sprawie działań online. Oddawane są środki finansowe za odwołane
imprezy, więc kasy w ośrodku funkcjonują.

Andrzej Kopacki zapytał, czy jest możliwość pozyskania funduszy rządowych na
działalność MOK-u.

Dyrektor Piotr Gabrysz uważa, że nie ma co liczyć na pomoc finansową rządu.

Hanna Białas, radna oraz pracownik Miejskiego Ośrodka Kultury poinformowała, iż
ośrodek musi utrzymywać cztery budynki, a przychodów nie ma.

Jacek Król zapytał dyrektora, ile ośrodek stracił środków finansowych przez miesiąc.

Piotr Gabrysz odpowiedział, że miesięcznie ośrodek ma 150 tys złotych przychodów.

Jacek Król zapytał, co znajduje się w „pozostałych przychodach” opiewających na
kwotę 800 tys zł w sprawozdaniu za 2019 roku.

Dyrektor MOK-u odpowiedział, iż głównie amortyzacja sprzętu.

Jacek Król powiedział, iż budżet MOK-u zamknięto z końcem roku 2019 z dotacją
gminną na poziomie 3.350.000 zł. Zakładając straty w okresie trzech miesięcy to będą
kształtować się na poziomie około 450 tys zł. Największy koszt ośrodka w 2019 roku



9

to organizacja imprezy „Dni Miasta”, której w tym roku nie będzie. Podsumował, że
sfera kulturalna ucierpi, natomiast finansowo ośrodek może dać sobie radę.

Dyrektor wytłumaczył, iż duże imprezy były organizowane przez ośrodek, jednakże
koszty w całości były finansowane z dotacji Urzędu Miasta, więc dotacja się obniży,
ponieważ niektóre imprezy już zostały odwołane. Podkreślił, że utrzymywanie
czterech obiektów ośrodka było ze środków własnych MOK-u. Jeśli do końca roku
ośrodek nie będzie prowadził działalności merytorycznej to najprawdopodobniej nie
starczy środków na utrzymanie obiektów.

Michał Nowak obawia się, że najbardziej ucierpi kultura przy „cięciu” wydatków
przez COVID-19. Radny ma nadzieję, że równomiernie będą „cięte” wydatki, aby
sfera kulturalna nie była pokrzywdzona.

Izabela Migocz, dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej oraz p.o. dyrektora Muzeum
Ziemi Kozielskiej poinformowała, iż dzięki dobrym wskaźnikom za 2019 rok, jak co
roku, Miejska Biblioteka Publiczna otrzyma dotację od ministerstwa. Tendencja z roku
na rok jest coraz wyższa.

Andrzej Kopacki zapytał, czy w razie potrzeby oszczędzania biblioteki nie zakupią
„nowości”.

Dyrektor odpowiedziała, że jeśli zajdzie potrzeba to będą szukać oszczędności.
Natomiast jeśli chodzi o zakup „nowości” to muszą odbyć się procedurą przetargową.
Na początku stycznia wybierane są hurtownie z najkorzystniejszym rabatem na zakup
„nowości”, więc biblioteka już wybrała hurtownie. Oszczędności będą głównie w
organizowaniu działalności kulturalnej tj. imprezy, spotkania autorskie. Pracownicy 9
bibliotek pracują na dyżurach i zdalnie. Dodała, iż od 12 marca czytelnikom nie
nakłada się kar za przetrzymanie wypożyczonych zbiorów. Biblioteka jest
przygotowana na otwarcie. Każdą podzielono na trzy działy tj. zwrot książek, które
będą poddane kwarantannie, wypożyczalnia książek i dział z kserem. Dla bibliotekarz
są dostępne płyny dezynfekujące, maski itp. oraz dla czytelników płyny.

Jacek Król poprosił o wyjaśnienie kwoty w przychodach na pokrycie amortyzacji.

Dyrektor Izabela Migocz powiedziała, iż odpowiedź prześle na maila, ponieważ musi
skontaktować się z główną księgową.

Jacek Król poprosił również, aby przesłać mailowo informację, co dokładnie mieści
się w kwocie 187 tys zł pozostałe przychody. Następnie zapytał, czy w kwocie 2,5 mln
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zł wynagrodzeń osobowych mieści się wynagrodzenie p.o. dyrektora Muzeum Ziemi
Kozielskiej.

Dyrektor Izabela Migocz odpowiedziała, że wynagrodzenie za p.o. dyrektora w tej
kwocie nie znajduje się. Są to koszty bibliotek.

Andrzej Kopacki zapytał, czy odbędą się targi książki, chociażby w innym terminie.

Izabela Migocz odpowiedziała, że nie odbędą się, ponieważ dnia 31 marca pani
prezydent wydała zarządzenie odwołujące imprezy zbiorowe zaplanowane do 15
czerwca. Inny termin jest niemożliwy, ponieważ co roku pod koniec miesiąca maja
dostawcy planują premiery książek, spotkania z autorami. Większość wydawnictw
wstrzymało swoją działalność, więc na targach nie byłoby co pokazać. Kończąc
dodała, iż nie wiadomo co będzie z koronawirusem w późniejszym terminie, więc
uważa, że nie należy nic planować.

Andrzej Kopacki wyraził swoje zadowolenie z działań Muzeum Ziemi Kozielskiej w
2019 r. Przypomniał o renowacji/przebudowie piwnic zamkowych.

Pani dyrektor dodała, że w dniu dzisiejszym wieżę zamkową odwiedziła pani
rzeczoznawca z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, która będzie
opracowywać program konserwatorski dla tego obiektu. W drugiej połowie miesiąca
marca zgodnie z ustawą opracowano program użytkowania obiektów zabytkowych,
który wysłano do uzgodnienia wojewódzkiemu konserwatorowi. Poza tym w mediach
społecznościowych widać działalność muzeum. Złożono wnioski do ministerstwa w
sprawie programów „Kultura w sieci”, „Młodzi, kreatywni, interaktywni”, aby móc
działać online.

Jacek Król zapytał o plany wakacyjne.

Izabela Migocz poinformowała, iż do 15 maja program wakacyjny należy przedłożyć.
Pani dyrektor uważa, że program powinien uwzględniać dwa rodzaje działania; zdalny
i normalny stacjonarny z zachowaniem ograniczeń wprowadzonych przez rząd.

Jacek Król zaapelował, aby jednostki organizacyjne zorganizowały wakacje w
mniejszych grupach, ale liczniejszych niż dotychczas.

Michał Nowak zapytał, czy strona urzędowa wydała polecenie kierownikom w
sprawie szukania oszczędności oraz czy wykonywane są działania dotyczące lamusa
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przylegającego do piwnic zamkowych tj. pozyskiwanie środków zewnętrznych, prace
projektowe.

Zastępca prezydenta Wojciech Jagiełło odpowiedział, że wszyscy kierownicy,
dyrektorzy oraz prezesi otrzymali polecenie, aby szukać oszczędności.

Michał Nowak zapytał, jak blisko osiągnięcia stanu docelowego jest muzeum jeśli
chodzi o organizację, zatrudnienie. Zwrócił uwagę, iż w 2019 roku wydano jeden
numer biuletynu dotyczącego zamkowego wzgórza, zapytał, czy jest możliwość
wydawania biuletynu co pół roku.

Izabela Migocz odpowiedział, iż planuje wydanie dwóch egzemplarzy w 2020 roku,
redakcyjna praca zdalna nad wydaniem w chwili obecnej trwa. Następnie
odpowiedziała na pytanie wcześniejsze dotyczące lamusa i powiedziała, że planuje się
w tym roku przygotowanie dokumentacji techniczno-kosztorysowej. Odnośnie
organizacji wystawy stałej poinformowała, że proces taki w muzeach trwa wiele lat.
Głównym aspektem są różne poziomy organizacji. To co zostało wyeksponowane jest
efektem pracy, która nie jest wystawą stałą. Muzeum ma na celu wykorzystanie
swoich oraz wypożyczonych zasobów. W chwili obecnej pani dyrektor nie wie, kiedy
zostanie osiągnięty stan docelowy muzeum.

Tomasz Radłowski, dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji poinformował, iż
dyrektorem został dnia 2 marca 2020 roku, a dnia 12 marca wystąpił o pracę zdalną
dla niektórych pracowników MOSiR-u. Przypomniał o oddaniu do użytku w 2019
roku basenu „Wodne oKKo”, gdzie użytkowników basenu było z dnia na dzień więcej.
Zgodnie z ograniczeniami rządu baseny zamknięto i spuszczono wodę z wszystkich
niecek. Ze spuszczenia wód szacuje się oszczędności z miesiąca marca oraz kwietnia
w wysokości ok. 11 tys zł. Jeśli baseny będą zamknięte w miesiącu maju pojawią się
oszczędności z niepłacenia opłat za ścieki opiewające na kwotę ok. 16 tys zł. Na
pływalni przy al. Jana Pawła II został rozpoczęty przestój technologiczny, który co
roku jest przeprowadzany w miesiącu lipcu. Przeprowadzane są remonty, które były
zaplanowane na miesiąc lipiec. Poinformował, iż również MOSiR podjął działania
online tj. fitness, joga i inne zajęcia sportowe. Kończąc dodał, iż bieg „Koziołków”
został przełożony na miesiąc sierpień, Mistrzostwa Polski Piłki Siatkowej zostały
przełożone na miesiąc wrzesień.

Andrzej Kopacki zapytał, czy basen „Wodne oKKo” generuje straty tj. koszty za prąd.
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Dyrektor odpowiedział, że basen musi zachowywać określone parametry wilgotności i
temperatury. Natomiast na basenie znajdują się okazałe świetliki, które dogrzewają
pomieszczenie basenowe, więc energia cieplna nie jest zużywana.

Ireneusz Wiśniewski zapytał, ile czasu będzie trwało doprowadzenie basenów do
użyteczności publicznej.

Dyrektor Tomasz Radłowski uważa, że pływania przy al. Jana Pawła II będzie
przygotowywana ok. 2 tygodni, a „Wodne oKKo” ok. tygodnia.

Jacek Król poprosił, aby w sprawozdaniu w części finansowo-kosztowej w tabelce z
wydatkami oraz przychodami były opisane paragrafy. Wyraził swoje niezadowolenie z
przygotowanego sprawozdania dla radnych, ponieważ podano paragrafy bez
merytoryki opisowej. Poprosił o uzupełnienie sprawozdania i wysłania mailowo.
Kończąc poprosił, aby starannie zostały zaplanowane wakacje dla dzieci, ponieważ
prawdopodobnie w tym roku dużo dzieci nie wyjedzie na wakacje przez epidemię.

Przewodniczący komisji podziękował za wyjaśnienia i powiedział, że komisja
zapoznała się oraz przyjęła sprawozdania.

Ad 7.
Funkcjonowanie świetlic w publicznych szkołach podstawowych.

Bożena Jankowska, kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania przypomniała, że w
chwili obecnej szkoły są zamknięte do odwołania, świetlice nie funkcjonują.
Przedstawiła informację dotyczącą funkcjonowania świetlic w publicznych szkołach
podstawowych (informacja stanowi załącznik do niniejszego protokoły).

Jacek Król poinformował o planach rządu dotyczących organizacji opieki nad dziećmi
w żłobkach, przedszkolach oraz klasach 1-3. W związku z tym zapytał, czy planuje się
zwiększyć powierzchnie świetlicowe, ponieważ może obowiązywać nadal
ograniczenie w sprawie zachowania 2-metrowej odległości od innych w przestrzeni
publicznej.

Pani kierownik odpowiedziała, że jeżeli rząd podejmie decyzję o organizacji opieki to
na pewno zostanie zorganizowana zgodnie z obowiązującymi zasadami
bezpieczeństwa.
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Przewodniczący komisji poinformował, że komisja zapoznała się oraz przyjęła ww.
informację.

Ad 8.
Stan realizacji gminnego programu opieki nad zabytkami.

Przewodniczący komisji wyraził swoje zadowolenie z wyremontowanej ul. Anny.
Poinformował, iż gmina zwróci się z prośbą do zarządcy wspólnot przy ul. Anny o
remont elewacji, aby poprawić estetykę. Przypomniał, iż niektóre zabytki w mieście
oczekują ok. 30 lat na opiekę. Niestety Nadzór Budowlany Starostwa Powiatowego
nie wspiera gminy w tym działaniu.

Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz, kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami
i Planowania Przestrzennego przypomniała, że zgodnie z ewidencją w mieście
znajduje się prawie pół tysiąca zabytków. Od dwóch lat obowiązuje nowa ustawa o
ochronie zabytków, która pozwala na uzyskanie dotacji. Gmina w miesiącu lutym
2020 roku przyjęła uchwałę w sprawie ustawy o ochronie zabytków. Zostały
wyremontowane takie obiekty jak: zamek, kozielski rynek, budynek znajdujący się
przy ul. Planetorza oraz teren wokół budynku, planty miejskie oraz chodniki.
Poinformowała, że w ewidencji zabytków są wpisane cmentarze. Pozyskano środki na
odrestaurowanie cmentarza żołnierzy Radzieckich, przycinkę drzew oraz
wyremontowanie krematorium.

Andrzej Kopacki zapytał o budynek przy rogu ul. Łukasiewicza oraz ul. Żeromskiego
oraz jednostkę wojskową, ponieważ były mowy o zainteresowanych inwestorach
natomiast sprawy ucichły. Przewodniczący komisji wyraził swoje zadowolenie z
otwarcia stadniny koni na wyspie.

Pani kierownik odniosła się do kwestii związanej z obiektami koszarowymi i
poinformowała, że w ministerstwie sprawa zatrzymała się przy funduszach, gdzie
właściciel ubiega się o skorzystanie z programu „Mieszkanie plus”. Natomiast
właściciel obiektu przy ul. Żeromskiego dwukrotnie składał dokumentację, jak przy
obiekcie w koszarach, jednakże konserwator zabytków zanegował wniosek, który
wstępnie był opiniowany z konserwatorem, w związku z tym w chwili obecnej trwają
prace, które spełnią wszystkie wymogi konserwatorskie.

Andrzej Kopacki przypomniał, iż problemy inwestora jednostki wojskowej pojawiły
się we wrześniu/październiku 2019 roku. Zapytał, czy zmieniło się coś do dnia
dzisiejszego.
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Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz odpowiedziała, że ok. dwa tygodnie temu pani
prezydent skierowała pismo do ministra oraz inwestora w sprawie zainteresowania
gminy w ramach współpracy o pozyskanie dodatkowych lokali mieszkalnych.
Odpowiedz na pismo jeszcze nie wpłynęła do urzędu miasta.

Michał Nowak zapytał, dlaczego remont murów obronnych przy wzgórzu zamkowym
trwał długo.

Wojciech Jagiełło odpowiedział, iż Wydział Inwestycji, Remontów i Eksploatacji
zajmował się inwestycją, więc przygotuje odpowiedź.

Michał Nowak poinformował, iż na facebooku pojawiła się grupa „Inicjatywa na rzecz
ratowania kanału kłodnickiego”, która np. oczyszcza śluzy i powiedział, że warto
byłoby ich w jakiś sposób wesprzeć.

Przewodniczący komisji poinformował, iż nie ma chętnych zgłaszających się do
dyskusji i powiedział, że komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informację.

Ad 9.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na dzień 19 maja o godz. 16:00.

Ad 10.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 19:40
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


